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HUITTISTEN KAUPUNKI  Muistio   1/2025 

Vammaisneuvosto 

   

 

VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS 

     

Aika:   Torstai 20.2.2025 klo 16.30 – 19.36 

 

Paikka: Lauttakylän koulu 

 

Osallistujat  Maritta Tuominen  pj. 

  Niina Immonen 

  Juha Turto  poistui 18.38 

Asko Hosike 

Anneli Tammelin  

Aino Lehtonen   

Petri Siitonen 

Kirsti Hara 

   

Asiantuntijajäsenet 

 

Maret Nieminen 

 

  Muut osallistujat 

 

Jussi Pentti  sihteeri 

Maarit Malmberg Lauttakylän koulun rehtori, paikalla kohdat 1-4 

Eija Mattila  sivistysjohtaja, paikalla kohdat 1-4 

Arto Metsämäki kaupunginhallituksen pj., paikalla kohdat 1-4 

Tinja Tähtinen kaupunginhallituksen I vpj., paikalla kohdat 1-4 

Hannu Haapasalo sivistysvaliokunnan pj., paikalla kohdat 1-4 

Myllysolun oppilaiden vanhempia paikalla kohdat 1-4 

 

 

1. Läsnäolijoiden toteaminen 

- Todettiin läsnäolijat. 

 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

- Kokous todettiin lailliseksi ja toimintaohjeen mukaan koolle 

kutsutuksi. 

 

3. Työjärjestyksen hyväksyminen 

- Työjärjestys hyväksyttiin. 
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4. Lautta-ryhmien toiminta 

 

Huittisten Seudun Kehitysvammaisten Tuki ry on tuonut 

vammaisneuvostoon käsiteltäväksi palautteita koskien 

Lauttakylän koulun Lautta-ryhmien arkea ja toiveita oppilaiden 

koulupäivien sisällöstä sekä uuden koulun mahdollisuuksien 

hyödyntämisestä. Vammaisneuvosto on koonnut palautteiden 

pohjalta kysymyksiä, jotka vammaisneuvoston sihteeri on 

lähettänyt 17.12.2024 Lauttakylän koulun rehtorille ja 

sivistysjohtajalle. Rehtori ja sivistysjohtaja ovat lähettäneet 

vammaisneuvoston sihteerille vastaukset kysymyksiin 

7.1.2025. Vastaus on toimitettu vammaisneuvoston jäsenille 

helmikuun kokouskutsun yhteydessä. 

 

Kokouksessa käytiin läpi rehtorin ja sivistysjohtajan kokoamat 

vastaukset vammaisneuvoston esittämiin kysymyksiin. 

Kysymykset koskivat Harrastamisen Suomen mallin erkka-

kerhoa, Lautta-oppilaiden integrointia muihin opetusryhmiin ja 

välituntitoimintaa sekä Lautta-ryhmien rauhoittumisen käytän-

töjä, ohjeita ja tiloja. Huoltajilla oli mahdollisuus tuoda näkemyk-

sensä kuhunkin asiaan ja esittää lisäkysymyksiä. Myös 

vammaisneuvoston jäsenet ja paikalla olleet päättäjät osal-

listuivat keskusteluun.  

 

Keskustelun pohjalta nousi seuraavia kehittämiskohteita ja 

niitä koskevia ratkaisuehdotuksia: 

 

- Harrastamisen mallin erkkakerhon mahdollistaminen.  

 

Ratkaisuna ohjaajaresurssipulaan esitettiin, voisiko hyvin-

vointiavustusten pisteytyksessä huomioida seurojen osallis-

tuminen kerhojen ohjaustoimintaan. 

 

- Lautta-oppilaiden integrointi muihin opetusryhmiin.  

 

Opettajilta toivottiin aktiivista puheeksiottamista asiassa. 

Todettiin kuitenkin myös, että integrointi vaatii resursseja ja 

että valtakunnallinen oppimisen tuen uudistus tulee 

rajoittamaan oppilaskohtaista tukea saavien oppilaiden 

määrää opetusryhmissä. 
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- Välituntitoiminnan yhteisöllisyyden kehittäminen.  

 

Koko koulupiha tulisi saada turvalliseksi kaikille ja Lautta-

oppilaiden välituntitoiminta myös koulun isommalla piha-

alueella tulisi saada säännölliseksi. Rehtori lähtee 

ehdotuksen pohjalta laatimaan Lautta-oppilaille viikoittaisia 

välituntivuoroja isommalla koulupihalla. Myös ruokailujen 

yhdistämisestä keskusteltiin. 

 

- Haastavien tilanteiden toimintatavat näkyvämmäksi.  

 

HOJKsiin (henkilökohtaisen opetuksen järjestämistä koske-

va suunnitelma) tulee jatkossa kirjata tarkemmin kunkin 

oppilaan osalta toimintatavat. Näin huoltajat tietävät 

paremmin, miten haastavissa tilanteissa heidän lapsensa 

kanssa toimitaan. Rehtori lupaa toimittaa haastavien 

tilanteiden toimintamallit vanhemmille. 

 

- Keskusteluyhteyden ja tiedonkulun vahvistaminen kodin ja 

koulun välillä.  

 

Rehtorin toive on, että aina huolen herätessä huoltajat 

ottavat asian puheeksi opettajan tai rehtorin kanssa. Näin 

koululla on mahdollisuus lähteä selvittämään asiaa ja ryhtyä 

tarvittaessa tilanteen vaatimiin toimenpiteisiin. Koulun 

vanhempainkeskustelujen pohjana on lomake, jonka huolta-

jien toivotaan täyttävän huolellisesti valmistautuessaan 

tapaamisiin. Lomakkeessa kartoitetaan mm. oppimiseen ja 

koulunkäyntiin, kiusaamiseen tai henkilökunnan toimintaan 

liittyviä asioita. Vuoropuhelun lisäämiseksi koulu tulee myös 

jatkossa kutsumaan Myllysolun oppilaita ja huoltajia 

yhteisöllisen oppilashuollon kokouksiin muutaman kerran 

vuodessa. Kokouksissa huoltajilla on mahdollisuus tuoda 

esiin kehittämisajatuksia koulun toimintaan liittyen.  

 

Yhteinen osuus kokouksesta päättyy klo 18.25, jonka jälkeen 

vammaisneuvosto siirtyy omaan kokoushuoneeseen, jossa 

keskustelu aiheesta jatkuu. 
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Maritta kysyy, tehdäänkö Lauttakylä- lehteen vastine vammais-

neuvoston osalta. Niina kommentoi, ettei ole vammais-

neuvoston tehtävä laatia vastinetta. Virkavastuussa olevat 

henkilöt huolehtivat, että asiat hoidetaan kuntoon. Petri on 

samaa mieltä, että vammaisneuvosto ei tee kirjoitusta. 

Opettajan työ on haastavaa kaikissa kouluissa ja palautteen 

vastaanottamisessa. Ennaltaehkäisevä toiminta on haastavaa 

myös esim. hoitoalalla. 

 

4. Esteettömyystyöryhmän perustaminen 

 
- Esteettömyyskävely keväällä 2025 

 

Jussi kutsuu koolle esteettömyystyöryhmän, joka suorittaa 

esteettömyyskävelyn kaupungilla. Työryhmä koostuisi 

kuntalaisista, joilla esim. liikkumisen haasteita, kuulo-

vammaisia, näkövammaisia, avustajan kanssa liikkuvia, 

ikääntyneitä, lastenrattaiden kanssa liikkuvia ym. 

 

Kännölästä puuttuu myös levähdykseen tarkoitetut penkit. 

Tarkastetaan työryhmän kanssa myös luontoreitit. Voisiko 

sponsorirahaa saada penkkien hankintaan? Sponsori saisi 

nimensä näkyviin penkkiin. WPK-ranta ja uimarannan 

esteettömyys tulisi myös tarkastaa. 

 

Maret nostaa esiin induktiosilmukan toiminnan Risto Ryti 

salissa, joka toimii vain osassa katsomoa. Induktiosilmukat 

tulisi ottaa käyttöön eri palvelupisteissä. Induktiosilmukalla 

toimivat penkkirivit on merkattu, mutta ne täyttyvät 

ensimmäisenä.  

 

5. Satakunnan vammaisneuvoston kuulumiset 

- Digipalvelu-uudistus 

 

Jussi näyttää vammaisneuvostolle suunnatun diaesityksen 

digitaalisesta sote-keskuksesta, jossa palveluina hoitaja-

chat sekä kiireetön viesti palvelu. 

 

- Kuljetuspalvelu-uudistus 

 

Jussi esittelee kuljetuspalvelu-uudistuksen diat. Diat lähe-

tetään sähköpostilla jäsenille. Varhassa ja Pirhassa on 

oman kunnan taksit käytössä ilta-aikaan ja viikonloppuisin. 
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Toivotaan, että näin voitaisiin toimia myös Satakunnan 

hyvinvointialueella. 

 

6. Kaupungin uudet nettisivut 

 

- Lisätään nettisivuille tieto, että Huittisten kaupunki vuokraa 

suoraan Kaarirannan rivitaloja. Onni-kodit myös voisi lisätä 

seniorisivulle asumisyksiköiksi. Nettisivut ovat saaneet 

hyvää palautetta käyttäjiltä. Jussi rohkaisee 

vammaisneuvoston jäseniä tutustumaan uusiin nettisivuihin 

ja keräämään palautetta niiden toiminnasta. 

 

7. Liikuntapalveluiden ajankohtaiset asiat 

 

- Näkövammaisten ryhmät käynnistyivät tammikuussa. 

Hämyissä käynyt aktiivisia noin 8 henkilöä. Liikkuminen ollut 

vähäistä. Näkövammaisten liikunta vaatii erityishuomiota, 

koska eivät pysy normaaleilla tunneilla perässä. Ryhmissä 

kokeillaan eri lajeja kuten keilailua, jumppaa, vesiliikuntaa, 

retkeilyä ja kuntosalia. Hämyt sai Kaarirantaan 

kuntosalivuoronsa takaisin. Ohjauksen kautta on tullut lisää 

motivaatiota omatoimiseenharjoitteluun. Lions Club 

Huittinen tuki keilailua. 

 

- Senioriuinnit 

 

Senioriuinnit toukokuussa 12.5. ja 19.5 klo 12.30-14.00. 

Keskusteltiin uintien yhteydessä erityisuimakortista ja sen 

käyttöönoton haasteista. Jussi selvittää asiaa uudelleen. 

 

8. Tulevat tapahtumat 

 

- Laskiaisrieha 2.3.2025 klo 13-15 Vampulan maja 

- Jokiranta Rock 25.6.2025 Huhkolan puistossa klo 14-18 

- Esiintyjät Törmälä Bros, Särmä ja Mansesteri. 15e 

pääsylippu. 

 

9. Muut asiat 

- Näkövammaiset kävi ystävänpäivän vastaanotolla 

Brewessä. Tilat ovat isot ja toimivat laajennuksen myötä.  

80 hengelle löytyy istumapaikat. 

 

 

 

https://sign.visma.net/fi/document-check/0d86c68b-7b36-4346-a851-92da94259521

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



6 

 

10. Tiedoksisaattoasiat 

- Ei asioita. 

 

11. Seuraava kokous 24.4.2025 klo 16.15, Kaupungintalon 

ruokala. 

 

12. Kokouksen päätös 19.36 

 

 

 

 

Maritta Tuominen  Jussi Pentti 

Puheenjohtaja Erityisliikunnanohjaaja, 

sihteeri 

 

 

https://sign.visma.net/fi/document-check/0d86c68b-7b36-4346-a851-92da94259521

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



SIGNATURES ALLEKIRJOITUKSET UNDERSKRIFTER SIGNATURER UNDERSKRIFTER

This documents contains 6 pages before this page Tämä asiakirja sisältää 6 sivua ennen tätä sivua Detta dokument innehåller 6 sidor före denna sida

Dokumentet inneholder 6 sider før denne siden Dette dokument indeholder 6 sider før denne side

authority to sign asemavaltuutus ställningsfullmakt autoritet til å signere myndighed til at underskrive

representative nimenkirjoitusoikeus firmateckningsrätt representant repræsentant

custodial huoltaja/edunvalvoja förvaltare foresatte/verge frihedsberøvende

https://sign.visma.net/fi/document-check/0d86c68b-7b36-4346-a851-92da94259521

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com


		2025-03-18T09:37:12+0000


		2025-03-18T09:48:28+0000




